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آزمونوخطابهاستقلالآسیبمیزند
اگـــر بخواهیـــم نگاهی به وضعیت اســـتقلال داشـــته 
باشـــیم، می بینیـــم که این باشـــگاه از قبل از شـــروع 
فصـــل جاری تاکنون، دچـــار آزمون و خطا شـــده و به 

آن آســـیب زده است.
 لـــذا مدیرانـــی که اســـتقلال را به ایـــن وضعیت دچار 
کرده انـــد، باید پاســـخگو باشـــند که چرا یک باشـــگاه 

بـــزرگ و مردمـــی را به این شـــکل اداره کردند.
 البته اســـتفاده از کلمـــه اداره برای توصیـــف این نوع 
مدیریـــت درســـت نیســـت، چـــرا کـــه اگر اســـتقلال 
درست اداره می شـــد، به این وضعیت دچار نمی شد. 
با ایـــن حال، بـــه نظـــر می رســـد یکـــی از اصلی ترین 
راه های بـــرون رفت از چنین شـــرایطی، ایجاد آرامش 
اســـت و ســـپس نتایج به گونـــه ای رخ دهـــد که این 

آرامـــش را حکمفرما کند. 
چـــرا که اگر نتایج خوبی به دســـت بیایـــد، آرامش به 
خـــودی خود حاکم می شـــود. در حـــال حاضر، برخی 
از وضعیت اســـتقلال به عنوان بحـــران و برخی دیگر 
هم به عنـــوان نابســـامانی یاد می کنند امـــا به اعتقاد 
من، اســـتقلال شـــامل ایـــن دو موضوع نمی شـــود و 
اگر تغییـــرات درســـت با تصمیمـــات منطقـــی گرفته 
شـــود، هم حال اســـتقلال و هم آینده این باشـــگاه به 
سرانجام می رســـد. رســـیدن به این هدف، ممارست 

 . هد ا می خو
بـــا این حـــال هـــواداران اســـتقلال هم بایـــد صبوری 
کننـــد. البتـــه آنهـــا تـــا بـــه اینجـــا هـــم خیلـــی صبور 
بوده انـــد ولـــی بایـــد تا پایـــان فصـــل تحمـــل کنند و 

نتیجـــه را در پایـــان فصـــل بـــه قضـــاوت بگذارند. 
من زمانی هم که اســـتقلال فصل گذشـــته با مدیریت 
علی خطیر با کادرفنی ســـابق دچار چالش شده بود، 
پیشنهاد کردم که تغییر مدیریت صورت نگیرد و آن را 
به پایـــان فصل موکول کنند و با مماشـــات و همکاری 
اجـــازه دهنـــد آرامش در باشـــگاه حاکم شـــود اما این 
اتفـــاق نیفتـــاد و مدیریـــت جدیدی در ابتـــدای فصل 
آمـــد که آن هم بـــا کادرفنی ســـابق به مشـــکل خورد. 
البته بـــه اعتقاد من، تغییر کادرفنـــی در ابتدای فصل 
هم اشـــتباه بـــود و دوباره شـــاهد آزمـــون و خطاهای 

بودیم.  مختلفی 
در حالـــی کـــه ایـــن کار درســـت نیســـت و الان هم به 
اعتقـــاد من جـــذب مربی خارجی به صلاح نیســـت و 
اســـتقلال باید با مربی آگاه و فنی بـــه کار خود تا پایان 
فصل ادامه دهـــد و بعد از آن در فراغ بال درباره فصل 

آینـــده تصمیم گرفت.
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آسیب شناسی، مهم ترین نیاز هواداری
 در ســـال های گذشـــته حضـــور در ورزشـــگاه ها و 
تماشـــای دیدار تیم محبوب شـــان از نزدیک یکی 
از رویاهـــای هـــواداران خانـــم بـــود تـــا جایی که 
برخـــی از این هـــواداران بـــا تغییر شـــکل ظاهری 
به ایـــن رویـــا می رســـیدند. این شـــیوه بـــا صدور 
مجوز حضور بانوان در ورزشـــگاه ها منســـوخ شد 
و حـــالا هـــواداران خانم بـــدون هیچ مشـــکلی از 
نزدیک به تماشـــای فوتبال می نشـــینند. البته در 
ایـــن بین برخـــی از اقدامات خانم هـــای حاضر در 
ورزشـــگاه باعث ایجاد حواشـــی مختلف می شود، 

حواشـــی ای که برخی از آنها جزو اولین هاســـت. 
دیـــدار پرســـپولیس و تراکتور در هفتـــه هفدهم 
مســـابقات لیگ را می توان یکی از پرحاشیه ترین 
دیدارهـــای چند ســـال اخیـــر بدانیم. چـــرا که در 
جریـــان ایـــن دیـــدار اتفاقـــات تلـــخ و عجیبی از 
ســـوی تماشـــاگران هـــر دو تیـــم رخ داد که باعث 
مصدومیت چندیـــن تماشـــاگر و بی اخلاقی های 
مضاعف شـــد. در این بین یکی دیگـــر از اتفاقات 
تأســـف آور ایـــن مســـابقه، حـــرکات ناشایســـت و 
خـــلاف عـــرف و شـــئونات برخـــی از تماشـــاگران 

خانـــم بود کـــه بازتاب هـــای منفی هـــم در فضای 
مجـــازی و شـــبکه های اجتماعـــی داشـــت. حالا 
با ورود دادســـتانی تهـــران، ۲ تماشـــاگر خانم که 
در جریـــان ایـــن مســـابقه رفتار هـــای غیراخلاقی 
و خـــلاف شـــئونات انجـــام دادنـــد، شناســـایی و 
بازداشـــت شـــده اند و بـــرای ایـــن افـــراد پرونـــده 
قضایی تشـــکیل شـــده اســـت. بـــا توجه بـــه این 
موضوع عـــلاوه بـــر بی اخلاقی های هـــواداران در 
ورزشـــگاه ها باید عدم حفظ شـــئونات اسلامی را 
هم به مشـــکلات عجیـــب و غریب فوتبـــال ایران 

اضافه کـــرد. یکـــی از کمبودهای فوتبـــال ایران را 
می تـــوان آسیب شناســـی در رفتارهـــای هواداران 

خانم دانســـت، موضوعـــی که می توانـــد تا حدود 
زیـــادی نقش بازدارندگی داشـــته باشـــد.

امیررضاواعظآشتیانی

مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال

محمـــدمحمدیســـدهی/انتخابات ریاســـت 
فدراســـیون فوتبال را می توان مهم ترین رویداد 
پیش روی فوتبال ایران دانســـت؛ انتخاباتی که 
11 اســـفندماه ســـال جاری برگزار و مدیر بعدی 
فدراســـیون مشخص می شـــود. در حال حاضر 
می تـــوان مهـــدی تـــاج را یکـــی از اصلی تریـــن 
نفرات برای پســـت ریاست فدراسیون دانست. 
همچنیـــن دیـــروز اعلام شـــد، رئیـــس کنونی 
فدراســـیون فوتبـــال، حیـــدر بهارونـــد و امیـــر 
عابدینی برای پست ریاست فدراسیون فوتبال 
تأیید صلاحیت شـــدند و در این میـــان نامی از 
علی کفاشـــیان و شـــهاب الدین عزیـــزی خادم 

دیده نمی شـــود.

ســـعید فائقی، معاون ســـابق ســـازمان تربیت 
بدنی در گفت و گو بـــا »ایران« در خصوص تأیید 
صلاحیت این افراد بیان کرد: »پســـت ریاســـت 
فدراســـیون فوتبال، پســـت بســـیار حساســـی 
اســـت و افرادی که بـــرای حضـــور در انتخابات 
ثبت نام می کنند بایـــد تأییدیه حضور بگیرند و 
در واقع صلاحیت شـــان تأیید شود. البته عرف 
شـــده افرادی که کاندیداهـــا را مـــورد تأیید قرار 
می دهند، امضای خـــود را خرج همه نمی کنند 
و به دنبال رســـیدن به مسائل دیگری هستند، 
در صورتی که باید صلاحیت ایـــن افراد با دقت 

و وسواس بســـیار تأیید شود.«

او افـــزود: »عـــلاوه بر این بخشـــی از صلاحیت 
ایـــن افـــراد توســـط وزارت ورزش تأییـــد یـــا رد 
می شـــود که تأییـــد صلاحیـــت توســـط وزارت 
ورزش اهمیـــت زیـــادی دارد. افـــرادی که برای 
حضور در انتخابات ریاســـت فدراســـیون تأیید 
شـــده اند، کارنامه شان مشخص اســـت و برای 
حضـــور دوبـــاره در رأس فدراســـیون فوتبـــال 
بایـــد تحولاتی در درون شـــان صـــورت بگیرد که 
البتـــه بعید می دانم این اتفـــاق بیفتد. بنابراین 
امیدواریم فردی به عنوان ریاســـت فدراسیون 
انتخاب شود که بتواند مشکلات کنونی فوتبال 

را برطـــرف کند.«
معاون سابق سازمان تربیت بدنی در خصوص 
مشـــکلات کنونی فوتبال گفـــت: »فوتبال ایران 
 ،VAR با مشـــکلات زیادی مواجه اســـت، بحث
مشکلات مالی در فوتبال و سایر موارد از جمله 
مشـــکلات چمن که جزو مشـــکلات ساختاری 
فوتبال محســـوب می شـــود و فوتبال ایران را در 
دوره بعد با مشـــکل مواجه خواهد کرد. با توجه 
به این مشـــکلات باید مدیری بـــه عنوان رئیس 
فدراســـیون انتخـــاب شـــود که در تـــراز جهانی 
باشـــد یعنی بتواند با کل دنیـــا ارتباط تنگاتنگی 

برقرار کند.«
فائقـــی در خصوص افـــراد مجمع فدراســـیون 

فوتبال که مسئولیت انتخاب رئیس را برعهده 
دارند، بیـــان کرد: »در مورد انتخـــاب فرد اصلح 
اعضـــای مجمع فدراســـیون فوتبال کـــه تعداد 
آنها 75 نفر است، مسئولیت سنگینی بر عهده 
دارنـــد؛ افرادی کـــه اکثر آنها فوتبالی هســـتند و 
باید رئیس فدراســـیون را با آرای خود مشخص 
کننـــد. سال هاســـت کـــه تحولـــی در فوتبـــال 
نمی بینیـــم و ایـــن به دلیـــل مدیریت اشـــتباه 

چنین افرادی اســـت.«
او در خصـــوص لابی گـــری برخـــی از کاندیداها 
افزود: »ایـــن اتفـــاق را نمی توان ثابـــت کرد اما 
چیزهایی در خصوص لابی گـــری کاندیداها در 
دوره های گذشـــته شنیده شـــده که امیدواریم 
دیگر تکرار نشـــود. شـــأن ورزش بسیار بالاست 
تا حـــدی کـــه نمی تـــوان با پـــول و مقـــام آن را 
خریـــداری کـــرد. کارنامـــه کاندیداهـــای فوتبال 
روشـــن اســـت و همیـــن عملکردشـــان باعث 
شـــده تا فوتبـــال بـــه ایـــن روز بیفتـــد. باید به 
جوان تر هـــا میـــدان داد چـــرا کـــه این افـــراد با 
وجـــود شـــور جوانی باعـــث تحول فدراســـیون 
فوتبـــال می شـــوند. ســـعی کنیـــم کـــه بـــا رأی 
خودمان آبروی رفته فوتبال ایران را بازگردانیم. 
امیـــدوارم کـــه در دوره وزارت احمـــد دنیامالی 

فردی اصلـــح انتخاب شـــود.«

گزینههایتکراریریاستباعثشدهتارشتهپرطرفداربهاینروزبیفتد

 فائقی: فوتبال، رئیسی در تراز جهانی می خواهد 
فدراســـیون  ریاســـت  انتخابـــات 
فوتبـــال مهم تریـــن رویـــداد پیش 
روی فوتبال ایران اســـت؛ انتخاباتی 
ســـال جاری  اســـفندماه   11 کـــه 
برگـــزار و مدیـــر بعدی فدراســـیون 
فوتبـــال برای 4 ســـال آینده معرفی 
می شود. هدایت ممبینی، دبیرکل 
فدراســـیون فوتبال دیـــروز از تأیید 
صلاحیـــت مهـــدی تـــاج، حیـــدر 
بهاروند و امیر عابدینی برای پســـت 
ریاست فدراسیون فوتبال خبر داد 
و اعلام داشـــت که علی کفاشیان و 
شـــهاب الدین عزیزی خادم توسط 
کمیتـــه بـــدوی تأییـــد نشـــده اند. 
کفاشـــیان در خصوص عـــدم تأیید 
صلاحیت توســـط کمیته بدوی به 
»ایران« گفت: »من نســـبت به این 
موضوع اعتراض کردم و در مرحله 
بعد این کمیته اســـتیناف است که 
موضوع را بررســـی خواهد کرد.«او 
بیان کـــرد: »کمیته بدوی انتخاباتی 
نمی تواند کســـی را که محرومیتش 
مدت داشـــته و مدت محرومیتش 
تمام شـــده را از حضور در انتخابات 
محـــروم کنـــد. در آن مقطـــع بنده 

پس از پایان محکومیـــت 10 ماهه، 
کارم را در هیأت رئیســـه فدراسیون 
ادامـــه دادم، حالا چگونه می شـــود 
کـــه کمیته بـــدوی چنیـــن رأیی در 
خصوص بنـــده صادر کرده اســـت.
 کمیته بـــدوی در رد صلاحیت من 
اشـــتباه کرده اســـت. مـــوارد لازم را 
بـــرای اعتـــراض بـــه حکـــم کمیته 
بـــدوی نوشـــتیم و اســـتدلال های 
خودمـــان را آوردیـــم. من مشـــکلی 
بـــرای حضـــور در انتخابـــات ندارم 
و بـــا تنظیـــم دفاعیـــه ای در کمیته 
اســـتیناف این موضـــوع را پیگیری 

خواهـــم کرد.«

واکنشکفاشیانبهردصلاحیتش

کمیته بدوی اشتباه کرد


